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33-е Воскресенье После Троицы – Отдание Рождества – Святых Богоотец – Глас 8

Тропари и Кондаки после Малого Входа:

Тропарь Воскресный Глас 8:
С высоты сошел Ты, милосердный, / благоволил пребыть три дня во гробе, / чтобы нас освободить от страстей, / – жизнь и воскресение наше, Господи, слава Тебе!

Тропарь Праздника Глас 4:
Рождество Твое, Христе Боже наш,/ возсия мирови свет разума,/ в нем бо звездам служащии/ звездою учахуся/ Тебе кланятися, Солнцу Правды,/ и Тебе ведети с высоты Востока.// Господи, слава Тебе!

Тропарь Богоотцов Глас 2:
Благовествуй, Иосифе, Давиду чудеса, богоотцу:/ Деву видел еси рождшую,/ с пастыри славословил еси,/ с волхвы поклонился еси,/ Ангелом весть прием.// Моли Христа Бога спасти души наша.
Кондак Богоотцов Глас 3:
Веселия днесь Давид исполняется Божественный,/ Иосиф же хваление со Иаковом приносит,/ венец бо сродством Христовым приемше, радуются,/ и неизреченно на земли Рождшагося воспевают, и вопиют:// Щедре, спасай Тебе чтущия.

Кондак Праздника Глас 3:
Дева днесь Пресущественнаго раждает,/ и земля вертеп Неприступному приносит,/ Ангели с пастырьми славословят,/ волсви же со звездою путешествуют,/ нас бо ради родися// Отроча Младо, Предвечный Бог.

Послание к Галатам (1:11-19):
11Возвещаю вам, братия, что Евангелие, которое я благовествовал, не есть человеческое, 12ибо и я принял его и научился не от человека, но через откровение Иисуса Христа. 13Вы слышали о моем прежнем образе жизни в Иудействе, что я жестоко гнал Церковь Божию, и опустошал ее, 14и преуспевал в Иудействе более многих сверстников в роде моем, будучи неумеренным ревнителем отеческих моих преданий. 15Когда же Бог, избравший меня от утробы матери моей и призвавший благодатью Своею, благоволил 16открыть во мне Сына Своего, чтобы я благовествовал Его язычникам,- я не стал тогда же советоваться с плотью и кровью, 17и не пошел в Иерусалим к предшествовавшим мне Апостолам, а пошел в Аравию, и опять возвратился в Дамаск. 18Потом, спустя три года, ходил я в Иерусалим видеться с Петром и пробыл у него дней пятнадцать. 19Другого же из Апостолов я не видел никого, кроме Иакова, брата Господня.
Евангелие От Матфея (2:13-23):
[bookmark: 2-14][bookmark: 2-15][bookmark: 2-16][bookmark: 2-17][bookmark: 2-18][bookmark: 2-19][bookmark: 2-20][bookmark: 2-21][bookmark: 2-22][bookmark: 2-23]13Когда же они отошли,- се, Ангел Господень является во сне Иосифу и говорит: встань, возьми Младенца и Матерь Его и беги в Египет, и будь там, доколе не скажу тебе, ибо Ирод хочет искать Младенца, чтобы погубить Его. 14Он встал, взял Младенца и Матерь Его ночью и пошел в Египет, 15и там был до смерти Ирода, да сбудется реченное Господом через пророка, который говорит: из Египта воззвал Я Сына Моего. 16Тогда Ирод, увидев себя осмеянным волхвами, весьма разгневался, и послал избить всех младенцев в Вифлееме и во всех пределах его, от двух лет и ниже, по времени, которое выведал от волхвов. 17Тогда сбылось реченное через пророка Иеремию, который говорит: 18глас в Раме слышен, плач и рыдание и вопль великий; Рахиль плачет о детях своих и не хочет утешиться, ибо их нет. 19По смерти же Ирода,- се, Ангел Господень во сне является Иосифу в Египте 20и говорит: встань, возьми Младенца и Матерь Его и иди в землю Израилеву, ибо умерли искавшие души Младенца. 21Он встал, взял Младенца и Матерь Его и пришел в землю Израилеву. 22Услышав же, что Архелай царствует в Иудее вместо Ирода, отца своего, убоялся туда идти; но, получив во сне откровение, пошел в пределы Галилейские 23и, придя, поселился в городе, называемом Назарет, да сбудется реченное через пророков, что Он Назореем наречется.
О Святом Иосифе Обручнике: 
Святой Иосиф Обручник происходил из рода царя Давида. В первом браке у него было четыре сына и две дочери. Овдовев, святой Иосиф жил в строгом воздержании. Восьмидесятилетним старцем святой Иосиф был избран первосвященниками хранителем девства Пресвятой Богородицы, давшей обет безбрачия. О воплощении через Нее Сына Божия ему возвестил Ангел. Святой Иосиф присутствовал при поклонении пастырей Новорожденному Богомладенцу и при поклонении Ему волхвов. По указанию Ангела он бежал с Матерью Божией и Богомладенцем Иисусом в Египет, спасая Их от гнева царя Ирода. В Египте он жил с Девой Марией и Богомладенцем, зарабатывая на Их пропитание трудом плотника. Скончался святой Иосиф в возрасте около ста лет.

Молитва Перед Причастием:
Верую, Господи, и исповедую, яко Ты еси воистинну Христос, Сын Бога живаго, пришедый в мир грешныя спасти, от нихже первый есмь аз. Еще верую, яко сие есть самое пречистое Тело Твое, и сия самая есть честная Кровь Твоя. Молюся убо Тебе: помилуй мя, и прости ми прегрешения моя, вольная и невольная, яже словом, яже делом, яже ведением и неведением, и сподоби мя неосужденно причаститися пречистых Твоих Таинств, во оставление грехов, и в жизнь вечную. Аминь.

Вечери Твоея тайныя днесь, Сыне Божий, причастника мя приими; не бо врагом Твоим тайну повем, ни лобзания Ти дам, яко Иуда, но яко разбойник исповедаю Тя: помяни мя, Господи, во Царствии Твоем.

Да не в суд или во осуждение будет мне причащение святых Твоих таин, Господи, но во исцеление души и тела. Аминь.

Объявления:
Спасибо Жене Мишаревой за помошь на кухне в прошлом воскресенье – если вы можете быть дежурным и помогать Сестричеству, напишите и-мэйл orlyata@gmail.com

Поздравляем Лилию и Джеймса (Макинтош) с крещением их дочери, Олимпии!

Все приглашены на обед и на Ёлку-спектакль в церковном зале после службы!

Царские часы на Богоявление будут в четверг в 18:00

Вечерня с литургией Василия Великого и великим освящением воды начинаются в 9:00 в пятницу. 

Праздничная всенощная на Богоявление будет в 18:00 в субботу

В субботу, праздничная литургия с великим освящением воды будут в 9:00 – всенощная на воскресенье будет в 17:00 как всегда

В воскресенье литургия с сеансом «Вопросы и ответы» будут в 10:00.

Не забудьте записаться на освящение дома (список находится в притворе – или позвоните о. Андрею).

Помолитесь, пожалуйста, за рабов божиих:
Протоиерей Павел, Протоиерей Стефан, Протоиерей Матфей с общиной, Протоиерей Михаил, Нина, Зоя (Бринер), Елизавета Матфеевна, Анна (Прокушкина), путешествующие Владимир и Наталья (Ермаков). Новопреставленная Лидия













Thirty Third Sunday After Pentecost –– Holy Fathers –– Leavetaking of Nativity –– Tone 8

Troparion (Resurrection) – Tone 8
From on high didst Thou descend, O Compassionate One; to burial of three days hast Thou submitted that Thou mightest free us from our passions. O our Life and Resurrection, O Lord, glory be to Thee.

Troparion (Feast) –– Tone 4
Your Nativity, O Christ our God, / Has shone to the world the Light of wisdom! / For by it, those who worshipped the stars, / Were taught by a Star to adore You, / The Sun of Righteousness, / And to know You, the Orient from on High. / O Lord, glory to You!

Troparion (Fathers) (Tone 2):
Proclaim the wonder, O Joseph, / to David, the ancestor of God: / you saw a Virgin great with Child, / you gave glory with the shepherds, / you worshipped with the Magi, / you received the news from the angel. / Pray to Christ God to save our souls!
Kontakion (Fathers) –– Tone 3
Today godly David is filled with joy; / Joseph and James offer praise. / The glorious crown of their kinship with Christ fills them with great joy. / They sing praises to the One ineffably born on earth, / and they cry out: “O Compassionate One, save those who honor You!”
Kontakion (Feast)— Tone 3
Today the Virgin gives birth to the Transcendent One, / And the earth offers a cave to the Unapproachable One! / Angels with shepherds glorify Him! / The wise men journey with a star! / Since for our sake the Eternal God was born as a Little Child!

Galatians 1:11-19 (Epistle, Sunday After)
11 But I make known to you, brethren, that the gospel which was preached by me is not according to man. 12 For I neither received it from man, nor was I taught it, but it came through the revelation of Jesus Christ. 13 For you have heard of my former conduct in Judaism, how I persecuted the church of God beyond measure and tried to destroy it. 14 And I advanced in Judaism beyond many of my contemporaries in my own nation, being more exceedingly zealous for the traditions of my fathers. 15 But when it pleased God, who separated me from my mother’s womb and called me through His grace, 16 to reveal His Son in me, that I might preach Him among the Gentiles, I did not immediately confer with flesh and blood, 17 nor did I go up to Jerusalem to those who were apostles before me; but I went to Arabia, and returned again to Damascus. 18 Then after three years I went up to Jerusalem to see Peter, and remained with him fifteen days. 19 But I saw none of the other apostles except James, the Lord’s brother.



Matthew 2:13-23  (Gospel, Sunday After)
13 Now when they had departed, behold, an angel of the Lord appeared to Joseph in a dream, saying, “Arise, take the young Child and His mother, flee to Egypt, and stay there until I bring you word; for Herod will seek the young Child to destroy Him.” 14 When he arose, he took the young Child and His mother by night and departed for Egypt, 15 and was there until the death of Herod, that it might be fulfilled which was spoken by the Lord through the prophet, saying, “Out of Egypt I called My Son.”  16 Then Herod, when he saw that he was deceived by the wise men, was exceedingly angry; and he sent forth and put to death all the male children who were in Bethlehem and in all its districts, from two years old and under, according to the time which he had determined from the wise men. 17 Then was fulfilled what was spoken by Jeremiah the prophet, saying: 18 “A voice was heard in Ramah, lamentation, weeping, and great mourning, Rachel weeping for her children, refusing to be comforted, because they are no more.” 19 Now when Herod was dead, behold, an angel of the Lord appeared in a dream to Joseph in Egypt, 20 saying, “Arise, take the young Child and His mother, and go to the land of Israel, for those who sought the young Child’s life are dead.” 21 Then he arose, took the young Child and His mother, and came into the land of Israel. 22 But when he heard that Archelaus was reigning over Judea instead of his father Herod, he was afraid to go there. And being warned by God in a dream, he turned aside into the region of Galilee. 23 And he came and dwelt in a city called Nazareth, that it might be fulfilled which was spoken by the prophets, “He shall be called a Nazarene.”

On The Righteous Joseph, David, and James––from OCA.org:
The Holy Prophet-King David, Saint Joseph the Betrothed, and Saint James the Brother of the Lord are commemorated on the Sunday after the Nativity. If there is no Sunday between December 25 and January 1, their commemoration is moved to December 26.
At an early date, some churches in the East began to commemorate certain important figures of the New Testament at the time of Theophany, and later during the Nativity season. In Syria, for example, Saint Stephen (December 27), Saints James (April 30) and John (September 26), and Saints Peter and Paul (June 29) were commemorated near the end of December.
In Jerusalem, the saints mentioned above were combined with a feast that the Jews of Hebron celebrated on December 25 or 26 in honor of the Old Testament Patriarch Jacob. Later on, the Christians substituted Saint James (October 23) for Jacob, and then the commemoration of the Brother of the Lord became associated with his ancestor King David. In time, Saint Joseph was linked with Saints David and James.

BEFORE RECEIVING HOLY COMMUNION:
I believe, O Lord, and I confess that Thou art truly the Christ, the Son of the Living God, Who camest into the world to save sinners, of whom I am first. I believe also that this is truly Thine own pure Body, and that this is truly Thine own precious Blood. Therefore I pray Thee: have mercy upon me and forgive my transgressions both voluntary and involuntary, of word and of deed, of knowledge and of ignorance. And make me worthy to partake without condemnation of Thy most pure Mysteries, for the remission of my sins, and unto life everlasting. Amen. 

Of Thy Mystical Supper, O Son of God, accept me today as a communicant; for I will not speak of Thy Mystery to Thine enemies, neither like Judas will I give Thee a kiss; but like the thief will I confess Thee: Remember me, O Lord in Thy Kingdom. 

May the communion of Thy Holy Mysteries be neither to my judgment, nor to my condemnation, O Lord, but to the healing of soul and body. Amen.

Announcements:
[bookmark: _GoBack]Thank you to Jenny Mishareva for helping in the kitchen last Sunday – if you are able to take a shift in the kitchen and help out Sisterhood, please e-mail orlyata@gmail.com 

Congratulations to Lilia and James (McIntosh) on the baptism of their daughter, Olympia! 

All are invited to lunch and a Christmas Play/Pageant after service today!

Royal Hours for Theophany will be on Thursday at 6 PM

Vesperal Liturgy and Great Blessing of Water will begin at 9 AM on Friday

Festal Vigil for Theophany will be on Friday at 6 PM

On Saturday, Liturgy for the feast with Great Blessing of Water will begin at 9 AM – vigil for Sunday will be at 5 PM as usual

Sunday, Divine Liturgy followed by “Questions and Answers” will begin at 10 AM

Please remember to sign up for houseblessings – there is a sign-up sheet in the narthex (or call Fr Andrew to schedule)

Please pray for the servants of God:
Archpriest Paul, Archpriest Steven, Archpriest Matfey and his community, Archpriest Michael, Zoya (Bryner), Elizaveta Matfeevna, Anna (Prokushkina), Nina, and the traveling Vladimir and Natalie (Ermakoff). The newly-departed Lydia
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‘Tponapw u Kowaxu noese Mastoro Broxs

Tponaps. Bockpecnsaii nac
C utcorst couien T, Mowtocepnu, / Garoonn npeGhiTs Tpi s
50 rpoGe, / 4T0Gk Hac 0cBOGONTS OT CTpACTe, / — Kirsib 1.
Bockpecene naue, Focrionw, casa TeGe!

‘Tponaps Npasummka Fac 4:
Poxitecso Taoe, XpicTe BOKe Hali, BOYHA MHPOBH CoT pasyia, b
e GO 3BesaM CayRaLIY 35631010 Yianyc/ TeGe KIuATHcA,
‘Comnuy Mpans,/ 1 Tebe nesern ¢ icor Bocroxa.// Focro,
cnana Tede!

‘Tponaps Borooruos Fiac 2:
Buarosectsyi, Hocige, Jlanway wyeca, Gorooruy:/ Jleny sizes eci
'POAIIYIO, € TACTHPH CAIBOCHOBIL €CH,/ ¢ BOTXBH TOKIOHIICA €/
Anrezom neers npuew.// Mo Xpuera Bora enacri ayun nama,




